
PROTOKÓŁ NR 0012.7.5.2015  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu  25 maja 2015r. 

 
Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A, czas posiedzenia: godz. 12.00- 12.55. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie               
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad:  
 
1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2014-absolutorium. 

4. Sprawy bieżące. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój,  

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2015 rok,  
 

• Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta za 
2014 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta za 2014 rok, 
 

• Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

5.  Wolne głosy i wnioski. 
 
6.  Przyjęcie protokołu z dnia 20 kwietnia 2015r. 
 
7.  Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał pan Stefan Woźniak – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej, powitał przybyłych radnych oraz zaproszonych gości.  

Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad został przyjęty głosami: za-4, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 1.  
 

 



Ad.3. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2014-absolutorium. 

• Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta za 
2014 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta za 2014 rok, 

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 
 

• Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 
Ad.4.  
Sprawy bieżące. 
 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój,  
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –1, przeciw –0, wstrzymujących się – 4. 

 
 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2015 rok,  
 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –1, przeciw –0, wstrzymujących się – 4. 

 
Józef Kubera-radny RM 
Dostałem odpowiedź na interpelację w sprawie ul.Majowej i Torowej. Nie da się 
dużo zrobić za 200 tyś. zł ? 
 
Maria Pilarska –Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
120 tyś. zł w tym roku, ponieważ reszta jest na wykup gruntów. Za 120 tyś. zł 
nie da się tego zrobić w formie zadania inwestycyjnego. Trzeba byłoby te 
pieniądze przenieść do remontów i to będą pieniądze, które wydamy na 
zasypywanie dziur i z tego żaden skutek majątkowy nie powstanie, ale miejmy 
tego świadomość. Zadanie jest przeniesione na 2018 rok.  
 
 



Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Jaki zakres robót będzie w szkole nr 4? 
 
Maria Pilarska- Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Będzie duży zakres. Nazywa się to termomodernizacją, ale miejmy świadomość 
tego, że jeżeli rozpoczynamy termomodernizację i przebudowę, głęboki remont, 
to musimy dostosować obiekt do obecnie obowiązujących przepisów prawa 
budowlanego. I tak się dzieje z czwórką. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
Jest to jakby w dwóch zadaniach inwestycyjnych. Mówimy o zwiększeniu 500 tyś, 
a tam jest jeszcze 1.600.000,00 zł na termomodernizację w tym samym 
budynku.  
 
Maria Pilarska- Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
W tej chwili jesteśmy po otwarciu ofert. W zakres tego zadania wchodzi również 
winda, przebudowa schodów wewnątrz. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
Tam będzie dofinansowanie z FOŚ.  
 

Ad.5. 

Wolne głosy i wnioski. 

Ryszard Piechoczek-radny RM 
Mam pytanie dotyczące sprawy scalania gruntów. Przy ul.Okopowej nie ma 
środków, żeby to uruchomić i zdaję sobie sprawę z tego, natomiast interesuje 
mnie ten drugi projekt ul. Stodoły i Strażacka. Na jakim to jest etapie? 
 
Jacek Kmita-Naczelnik Wydziału Geodezji i Kartografii  
Przy ul.Strażackiej dwa lata temu Rada Miasta podjęła uchwałę o uchyleniu 
uchwały o przystąpieniu, czyli jakby postępowania nie ma. W ten sposób 
wycofaliśmy się od 80% nie co do rozwiązań, ale co do samej idei. W związku z 
tym pozostali mieszkańcy i uczestnicy pozostali w takim stanie prawnym, jak byli 
przed rozpoczęciem, czyli wciąż nie mają dojazdu do swoich działek. 
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Chodziło mi o to, aby ludzie mogli indywidualnie się zwracać do Miasta, do pani 
Prezydent o zmianę w planie zagospodarowania przestrzennego, jeżeli będzie 
taka możliwość o przekwalifikowanie tych działek na działki budowlane. Jest tylko 
jeden problem, tak jak pan powiedział, że ludzie nie mają dojazdu i chyba nie 
będą mogli się zwracać. Jeżeli ta droga jest za działkami, to praktycznie od 
każdego po trochu. 
 
Jacek Kmita-Naczelnik Wydziału Geodezji i Kartografii  
Plus od Skarbu Państwa, czyli od ogródków działkowych. 
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Czy na ten wykup gruntów, na 2018 rok byłaby jakaś kwota przeznaczona? 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  



Co roku planujemy 1 mln zł, ale nie wiemy które grunty będą do wykupienia. 
Jeżeli miały być zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego, to jest 
kwestia paru lat.  
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Nie wiemy, czy te środki by wystarczyły, czy ten plan zostanie zmieniony w 
przyszłym roku, w latach 2018-2020? 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
To nie są wykupy gruntów, tylko odszkodowania tzn. inaczej zaznaczone 
pieniądze. Nie jest to w ramach tego miliona, to są inne pieniądze. Jest to w 
ramach Wydziału Mienia. 
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Nie do końca rozumiem, jeżeli od każdego właściciela tego gruntu jest to 
kawałek, to moim zdaniem od każdego trzeba byłoby wykupić, tak aby to 
połączyć. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
W sensie prawnym nie jest to wykup gruntu, tylko odszkodowanie za zajęcie. 

 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Rozumiem, a czy jest jakaś szansa? 

 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
Co roku są takie same pieniądze zabezpieczone i jeżeli ludzie się zwracają i jest 
uzasadnienie, to miasto wykupuje tzn. odszkodowuje. Jeżeli nie ma planu, to nie 
ma odszkodowania. 
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Jeżeli będzie plan i zwróci się właściciel o przekształcenie, a ta działka nie będzie 
miała dojazdu, to pewnie zostanie odrzucony.  
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
Nie będzie podstawy do wypłaty, ponieważ musi być plan, w planie droga i musi 
być podział zrobiony. 
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Ta droga jest w planie zagospodarowania, chodzi tylko o przekwalifikowanie tych 
działek z gruntów rolnych na grunty budowlane. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
To również będzie trwało. 
 
Jacek Kmita-Naczelnik Wydziału Geodezji i Kartografii  
To postępowanie kończyło się ogólnym wnioskiem, że dobrym wyjściem z 
sytuacji jest zbudowanie połączenia ul.Strażacka i Stodoły i wszyscy wiedzą, że 
jest taki tryb ustawowy, który nie wymaga zmiany planu. Ten temat był nawet 
dwukrotnie przedmiotem Komisji Gospodarki Przestrzennej w roku 2013 i 2014, 
ale wiemy jaka jest sytuacja budżetu i był jednym z wniosków, który przepadł. 
Natomiast jest to od początku najlepsze rozwiązanie, ponieważ rozładowuje 
problem komunikacyjny bez konieczności przeprowadzenia scaleń. Wówczas 



wpisujemy się dobrze w atmosferę i otwieramy nieruchomości, a jednocześnie 
nie działamy wbrew woli. 
 
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Ta droga została wymierzona przez mierników dla tego podziału i scalania. 
Praktycznie wstępne prace zostały już wykonane. 
 
Jacek Kmita-Naczelnik Wydziału Geodezji i Kartografii  
Dla całych obszarów została wykonana koncepcja dróg publicznych. Jest to 
kwestia podjęcia decyzji, gdyż tam jest spory kawałek drogi tj. ponad 600m. 
 
Wiesława Zygmaniak-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 
Chciałabym przedstawić pewien problem, który najpierw przygotowaliśmy jako 
propozycję uchwały, jednak na najbliższą sesję nie będziemy dawać tej uchwały 
pod obrady. Związane  jest to z utworzeniem nowego pomnika przyrody na 
ul.Okopowej, gdzie przeprowadzane były ostatnio scalania i podziały gruntów. Na 
wniosek Zespołu Parków Krajobrazowych Województwa Śląskiego, który wypłynął 
do nas w styczniu 2015r.o objęcie ochroną prawną gruszy, która ma wymiary 
powyżej 3 m w obwodzie na wysokości 1,30m. Jest drzewem okazałym, ponad 
stuletnim wg opinii, którą dendrolodzy Zespołu Parków Krajobrazowych 
Województwa Śląskiego przedstawili w uzasadnieniu do wniosku o objęcie tego 
drzewa ochroną prawną. Przeprowadziliśmy całą procedurę, która się z tym 
wiąże, a więc uzgodnienie z Dyrektorem Ochrony Środowiska, poddane 
konsultacjom społecznym tj. ogłoszone w Biuletynie Informacji Publicznej. W 
wyniku tych konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i zastrzeżenie, natomiast 
pojawił się inny problem, właścicielka tego terenu, na której rośnie grusza, 
ostatnio stanowczo zaprotestowała przeciwko utworzeniu tego drzewa pomnikiem 
przyrody. W miesiącu lutym, kiedy pracownicy wydziału dokonywali oględzin tego 
drzewa, stanowisko tych właścicieli było odmienne, że dobrze, ponieważ drzewo 
wymaga zabiegów pielęgnacyjno-sanitarnych. Następnie w wyniku powzięcia 
informacji, że dokonuje się zmiana tj. scalanie i podział gruntów na działki 
budowlane, wpłynęło do nas stanowisko właścicielki, że nie zgadza się na 
utworzenie pomnika przyrody. Ustawa o ochronie przyrody nie wymaga zgody 
nikogo, to jest decyzja, którą podejmuje Rada Gminy i nie musi pytać o zgodę. 
Jednakże dobrą tradycją w naszym Urzędzie od lat było to, że zanim  została 
przedłożona propozycja uchwały, to informowaliśmy właścicieli terenów o tym, że 
są takie zamierzenia. W tym przypadku zrobiliśmy to samo, natomiast w 
ostatnim czasie został złożony protest. Dlatego o tym mówię, ponieważ uchwała 
o pomnikach przyrody stanowi prawo miejscowe trafiłaby na naszą Komisję i 
niesie to wówczas ze sobą obowiązek, że to gmina o to dba i to gmina pilnuje, 
aby wszystko się odbywało w majestacie prawa. 
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Trzeba zwrócić uwagę na to, jak wygląda plan scalania i podziału gruntów. Z 
tego, co słyszałem to zgodnie z planem gruszka znajduje się w drodze. Czy w 
przyszłości w przypadku zmian, nie trzeba byłoby jakiejś zmiany zrobić, która by 
nas dużo kosztowała. 
 
Wiesława Zygmaniak-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 
Jeżeli chodzi o ustawę o ochronie przyrody, to ustawa nakłada taki obowiązek, 
natomiast pan Kmita doprecyzuje z czego ten protest wyniknął? 
 



Jacek Kmita -Naczelnik Wydziału Geodezji i Kartografii  
W związku z kłopotliwą sytuacją dla obu wydziałów, skoordynowaliśmy działania, 
aby wyjaśnić państwu na czym polega niefortunność tej sytuacji. Wydział 
Ochrony Środowiska zajął się kompetentnie złożonym wnioskiem, w dodatku 
uzasadnionym. My również nie mamy nic do ochrony przyrody, ale niestety to 
drzewo stoi akurat w osi projektowanej jednej z głównych dróg, ten teren scalań 
i podziałów. Postępowanie toczy się długo o dzierżawę, trochę z natury, a trochę 
z tego powodu, że budzi sporo kontrowersji, ale tutaj nie zanosi się na obalenie 
starego podziału. Chcielibyśmy postępowanie zakończyć, a tutaj z racji 
usytuowania gruszy, wszystko wywraca się do góry nogami z powodu objęcia jej 
postępowaniem w wydziale Ochrony Środowiska. Niestety muszę się przyłączyć 
do oceny pani właścicielki, jak również z racji tego, czym się zajmuję i protestuję 
przeciwko podjęciu takiej uchwały. Ponieważ obala ona ideę miejscowego planu, 
z którą ustawa o ochronie przyrody nie polemizuje, gdyż nie ma nic wspólnego, 
ponieważ  dobra przyrodnicze są dla ustawy o ochronie przyrody nadrzędne nad 
innymi ustaleniami. Po wieloletnich bojach nad ustalaniem projektu scalania i 
podziału nie wiem, co zrobić? Nie mam pomysłu.  
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
To są koszty dla miasta? 

Jacek Kmita -Naczelnik Wydziału Geodezji i Kartografii  
Koszty dla miasta, ponieważ trzeba będzie przeprojektować całe postępowanie, 
wydzielić w strefie ochronnej. 
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Jak duża może jeszcze urosnąć? Jakie będzie stwarzać zagrożenie dla budujących 
się w przyszłości domów? 
 
Wiesława Zygmaniak-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 
Chciałam poinformować, że taka uchwała jest przygotowana i będzie wniesiona, 
jeżeli po konsultacjach uznacie państwo, że uchwałę wprowadzamy na sesję. 
Jaka będzie decyzja w tym temacie? 
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Moim zdaniem, jeżeli to będą ogromne koszty zmiany planu, to wówczas jest to 
bezsensowne. 
 

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Pani Naczelnik dzisiaj musimy odpowiedzieć? 
 
Wiesława Zygmaniak-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 
Chciałabym znać państwa opinię. 

Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
To drzewo ma wymiary powyżej 3 m i koronę jeszcze większą, a więc ma strefę 
ochronną. Jakiej wielkości? 
 
Wiesława Zygmaniak-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 
Przyjmuje się, że na szerokość korony. Przeczytam jeszcze, jakie są zakazy w 
stosunku do pomnika przyrody. Zakaz niszczenia, uszkadzania, przekształcania 
obiektu lub obszaru, wykonywania prac ziemnych trwale zniekształcających 
rzeźbę terenu, z wyjątkiem prac związanych z zabezpieczeniem 
przeciwpowodziowym. Uszkadzania i zanieczyszczenia gleby, dokonywania zmian 



stosunków wodnych, jeżeli zmiany te nie służą ochronie przyrody, likwidowania, 
zasypywania, wylewania gnojownicy, zmiany sposobu użytkowania ziemi, 
wydobywania skał, zabijania, niszczenia zbioru i uszkadzania roślin, umieszczania 
tablic reklamowych  itp. Więc są to zakazy, które wprowadza ustawa, czyli mocne 
ograniczenia, co do korzystania z tego terenu w przyszłości.   
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Czy jesteśmy za utrzymaniem gruszki? Kto jest za przygotowaniem projektu 
uchwały na sesję w sprawie utworzenia pomnika przyrody? 
 
Głosowanie: za –0, przeciw –2, wstrzymujących się –3. 
 
Wiesława Zygmaniak-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 
Potem zadecydują radni, czy tę uchwałę w takim kształcie, czy innym. 
Przedkładana będzie Radzie Miasta. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Przystanek na kopalni „Zofiówka” płynie w śmieciach. Ogrom śmieci, 
podstawione kartony i do tych kartonów wrzucane są śmieci. Czy przystanek 
podlega pod kopalnię, czy pod Urząd Miasta? Kto tym przystankiem dysponuje? 
 
Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Przystanek na Zofiówce jest kopalni. 
 

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Wiatę kto stawiał? Urząd Miasta, czy kopalnia? 

Maria Pilarska-Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Miasto stawiało. 

 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Ogrom śmieci, które są przez cały tydzień. Tak nie może być. 

 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Na terenie kopalni za porządek odpowiada właściciel nieruchomości i to wynika                   
z ustawy. 
 
Ryszard Piechoczek-radny RM 
Panie Przewodniczący, jeżeli to należy do kopalni, to ja to dzisiaj załatwię. 

Mirosław Lęga-radny RM 
Będę prosił w imieniu mieszkańców osiedla Pionierów, ponieważ w dniu 26 marca 
br. pisałem interpelację i dostałem odpowiedź połowiczną, w sprawie tzw. 
„trójki”. Po prawej stronie mamy CPN i sklepy, a po przeciwnej stronie mamy 
przystanek. Pan Prezydent Rakoczy odpowiedział, że chodniki nie będą tam 
robione, ze względów finansowych. Natomiast, są tam donice popękane, 
zaniedbane od wielu lat i uważam, że to nie wymaga dużych środków 
finansowych.  
 
Janusz Buda-Zastępca Prezydenta Miasta 
Rozmawialiśmy na temat tego, jak Aleję Piłsudskiego zagospodarować i 
rozważymy ile mamy środków, aby to poprawić. Faktycznie, jak ciepłownicy 
przekopywali teren, to jeszcze bardziej jest to zdewastowane i nawet po 



doprowadzeniu tego do stanu pierwotnego, ale nie wygląda to dobrze. 
Przyjrzymy się temu wspólnie z Architekturą. Nie powiem, że w stu procentach to 
za chwilę zrobimy, ale gdyby to ruszyło bliżej jesieni, aby przygotować sensowny 
projekt, żeby zrobić coś, co nie będzie tymczasowe, ale w dłuższym przedziale 
czasu. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Czy pani Naczelnik Uchto ma nam coś do przekazania, czy są jakieś zmiany w 
ustawie o zagospodarowaniu odpadów?   
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jeżeli chodzi o zapisy ustawowe, to na razie stabilizacja. 

Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Czy idzie się domówić z administratorami, spółdzielniami, jeżeli chodzi o 
dostawianie pojemników w szerszym zakresie? Nie wszędzie są pojemniki i w 
odpowiedniej ilości. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Wychodzimy z założenia, że segregacja jest obligatoryjna i dalej będę się 
trzymać tego zapisu, że właściciel nieruchomości musi wyposażyć w odpowiednią 
ilość pojemników, również na odpady segregacyjne. Drugą sprawą jest chęć ze 
strony mieszkańców, że chcą korzystać, ponieważ wielokrotnie było mówione, że 
miejsca w zabudowie wielorodzinnej nie ma na tyle, żeby te pojemniki stawiać 
przed każdą klatką. Tak byłoby wygodnie, ale jest to nierealne, więc musimy iść 
w stronę edukacji mieszkańców, aby mimo wszystko chcieli podejść parę metrów 
dalej i wrzucić odpady segregacyjne do tych pojemników, które przeważnie przy 
każdym bloku się znajdują. Wydaje się, że tę kwestię rozwiąże rozporządzenie 
odnośnie segregacji, którego wejdzie w życie jest planowane. Jest wymóg 
wagowy, co do ilości odebranych odpadów segregacyjnych w stosunku do ilości 
odpadów zmieszanych. Niespełnienie tego warunku, narzuconego przepisami 
prawa będzie skutkowało wszczęciem postępowania w zakresie naliczenia 
wyższej opłaty. Więc to również będzie rygorem, jeżeli chodzi o ilość 
pojemników. Bardzo dużo zostało zrobione, spółdzielnie zakupiły i dostawiły 
pojemniki, a czy jest wystarczająco? Wystarczająco byłoby wtedy, gdyby stały 
przed każdą klatką. Natomiast pracujemy ze spółdzielniami, rozmawiamy i idzie 
to chyba w dobrym kierunku. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Bardzo dobrze, że coś takiego powstało. Pierwsze spotkanie z tego, co wiem było 
nie za bardzo. Drugie spotkanie połowiczne, bo nie wszystkie sprawy zostały do 
końca załatwione. Wiem, że jest pismo opracowane przez prawników  spółdzielni 
i mieliśmy spotkanie z Zarządami spółdzielni.  
 
Janusz Buda -Zastępca Prezydenta Miasta  
Po ostatnim spotkaniu strony dogadały się i przyjęły ze zrozumieniem propozycje 
takie, że wyposażamy w pojemniki i dezynfekujemy, ale do tych zmieszanych. 
Trzeba to robić pewnymi krokami, żebyśmy nie stanęli przed dylematem, że nie 
będzie miał kto śmieci odebrać. W niektórych miastach były już takie sytuacje, że 
śmieci dwa tygodnie leżały. Więc to jest kolejny krok i to, co pani Honorata 
powiedziała, że wszyscy musimy się nauczyć jak segregować. 
 

Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  



Pan mówił o piśmie, które będzie kierowane do Urzędu. Dodam tylko, że tak 
naprawdę spełniliśmy wszystkie postulaty spółdzielni, o które wnioskowały, czyli 
mamy podział miasta z rozbiciem na zabudowę wielorodzinną, zróżnicowaniem 
stawek i wyposażeniem w pojemniki. Dodam tylko, że propozycje uchwał są już 
w Sanepidzie i w przyszłym miesiącu będziemy nad nimi pracować. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Czy wielorodzinne w rozbiciu na wysokie i niskie? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Wielorodzinne są tylko wysokie. 
 
Janusz Buda -Zastępca Prezydenta Miasta 
Musimy zobaczyć, jak to będzie funkcjonowało. 
 
Józef Kubera-radny RM 
W Żorach odeszli od segregowania, ale jednak to znacząco podrożało, ponieważ 
mam uchwałę kierowaną do mieszkańców i kwota wynosi 12,50 zł, a u nas jest 
na razie 7 zł.  
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie wiem co to znaczy segregować do jednego, ponieważ Żory segregują na 
takich samych zasadach jak my. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Jest jedna opłata, nie ma rozbicia na segregowane i nie segregowane. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Ustawa obliguje do podjęcia stawki podstawowej i na ten temat rozmawialiśmy w 
miesiącu kwietniu. Teraz stawką podstawową jest stawka za odpady 
segregowane, a druga za odpady niesegregowane, czyli zbierane w sposób 
zmieszany i to jest oblig. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Chciałbym przekonać mieszkańców do tego, ponieważ przesypy się zdarzają 
przeważnie w piątek, sobotę i jak popatrzymy, to pojemniki nie są za małe, ale 
lokatorzy nieumiejętnie z nich korzystają np. nie zgniatają plastików. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Staramy się robić wszystko, ale bez udziału spółdzielni mieszkaniowych 
tj.pojawienia się w gazetkach, że segregacja jest obligatoryjna, poruszanie na 
spotkaniach z mieszkańcami, musi być sygnalizowane przez właściciela 
nieruchomości.  
 
Józef Kubera-radny RM 
W gazetce Spółdzielni „Nowa” jest to bardzo często. 
 
Janusz Buda -Zastępca Prezydenta Miasta 
Odnośnie tego, jaka będzie obowiązywać cena po przetargu, to zobaczymy. 
Chciałbym, aby była niższa, ale to wszystko pokaże przetarg, ponieważ trzeba 
pamiętać, że oprócz wywozu śmieci, musimy jeszcze prowadzić GPZON tj. 
odpady niebezpieczne, PSZOZ. Są to dodatkowe rzeczy, które wynikają z ustawy 



i jako gmina musimy je robić, a nie ma możliwości dofinansowania z zewnątrz 
tzn. wszystko musi się bilansować w ramach opłat, które wspólnie ponosimy. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Tak panie Prezydencie, ale ok.70% mieszkańców naszego miasta mieszka w 
zasobach spółdzielczych i obserwuję, że ludzi jest nie stać płacić czynszu, a 
czynsz to woda, centralne i śmieci. Wydajemy 11 mln zł na fundusz remontowy, 
a mamy zadłużenie ok. 6 mln zł i tak 1.500.000,00 zł rocznie jest odciągane, ale 
co dalej? Jeżeli lokatorzy nie będą płacić, to się odbije na spółdzielni, ale również 
na mieście.   
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Czy nadal efekt osiągnięcia segregacji dotyczy gminy? Nie rozbije się to na 
poszczególne nieruchomości, czy kwartały? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Całościowo gminy. Analizujemy dane dla całego miasta, takie są wzory 
przeliczeniowe. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Czy można zwiększyć przynajmniej w niektórych punktach, aby częściej były 
odbierane odpady segregowane? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To również było tematem rozmów ze spółdzielniami mieszkaniowymi i zapadła 
decyzja, że jeżeli chodzi o plastik i makulaturę, to jest jeden raz w tygodniu. 
Ewentualnie później jest kwestia zwiększenia pojemności, czy liczby pojemników. 
Częstotliwość, a więc i transport wpływa również na koszty, więc staraliśmy się 
wybrać najbardziej optymalne rozwiązanie i zapewnić ten bieżący odbiór, a z 
drugiej strony zapanować nad wysokością stawki, która będzie wiadoma po 
przetargu. 
 
Ad.6.   

Przyjęcie protokołu z dnia 20 kwietnia 2015r. 

- Protokół przyjęto głosami: za – 5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

Ad.7.   
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji podziękował zebranym za przybycie i zakończył 
posiedzenie. 

       
  Przewodniczący Komisji  
Gospodarki Komunalnej  

 
                                                                                      Stefan Woźniak  

Protokołowała 
Alicja Kogut 

 


